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KASEJOVICKÉ NOVINY
Měsíčník města Kasejovice a obcí Hradiště, Nezdřev, Oselce a Životice

N a  z a č á t k u 
května si celý svět 
připomínal 80 let od 
konce druhé světové 
v á l k y , 
n e j k r v a v ě j š í h o 
konfliktu v dějinách 
l ids tva ,  k terý  s i 
v y ž á d a l  d e s í t k y 
milionů lidských 
životů a miliony 
d a l š í c h  h l u b o c e 
p o z n a m e n a l .  
Nebyly to jen životy 
těch, co bojovali na 
frontách nebo jiným 
z p ů s o b e m  p r o t i 
nacismu, ale také 
těch, kteří se „jen“ 

nesprávně narodili. Oběti pocházely i z řad kasejovických 
obyvatel. A nejen ty jsme si připomněli 6. května, 80 let poté, 
kdy přijeli do Kasejovic první hlídky amerického vojska, které 
v tomto úseku operovaly pod vedením generála Pattona.

Celá akce začala uctěním obětí u pomníku v parku, kde byl 
položen věnec, načež zazněla české hymna v podání Michaely 
Chodorové.

Poté se program přesunul na náměstí. Nejdříve starosta 
seznámil přítomné s programem celé slavnosti, který zahájily 
recitací žákyně základní školy.  Následoval projev starosty ing. 
Václava Jakubčíka, který vzpomněl oběti druhé světové války 
a připomněl, jak důležité, zvláště v této době, nezapomínat na 
minulost. Po projevu společně s místostarostkou Veronikou 
Tesařovou položil věnec k pomníku a zazněly česká a americká 
hymna opět v podání Michaely Chodorové. Po samotném 
pietním aktu začal kulturní program, ve kterém se postupně na 

pódium vystřídaly Nikola Šmějkalová, děti z kasejovické 
pobočky ZUŠ Nepomuk pod vedením Michaely Chodorové 
a Lidový soubor Pšeničky. Kasejovické náměstí se stalo na 
chvíli improvizovaným tanečním parketem, když zazněly  
nejznámější česká polka Škoda lásky a valčík Červená sukýnka.  

K letošním oslavám přispěl i vojenský minikemp, který byl 
postaven přímo na náměstí. Po celou dobu si návštěvníci mohli 
prohlédnout vojenskou techniku, kterou do města přivezli 
Přátelé 4. obrněné divize. 

Oslavy 80 let od konce druhé světové války v Kasejovicích 
nebyly jen připomínkou historických událostí, ale také 
důležitým vzkazem pro současné generace. Válečné hrůzy 
a oběti, které s sebou konflikt přinesl, nesmí být zapomenuty. 
Dnešní svět stále čelí výzvám, které vyžadují odvahu, 
soudržnost a pevné hodnoty – právě ty, které pomohly 
předešlým generacím překonat temné časy.

Závěrem bychom chtěli poděkovat všem, kteří se na 
oslavách jakýmkoliv způsobem podíleli.

                                                                           -rkn-

Kasejovice si připomněli 80 let od konce 2. sv. války

Město Kasejovice všechny 
srdečně zve na přednášku 

Jakuba Greschla 

Normandie a Bretaň

v pondělí 26. května 2025 
od 17 hod. 

v Kulturně společenském centru 
Kasejovice

Vstupné 50 Kč
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Zastupitelstvo města Kasejovice

Schvaluje:
• vyhlášení záměru prodeje části pozemku parc. č. 772 

2o výměře 83 m  v k.ú. Kladrubce
• vyhlášení záměru pronájmu části pozemku parc. č. 1335/1 

2o výměře 10 m  v k.ú. Újezd u Kasejovic
• návrh Dodatku č. 2 ke Smlouvě o dílo na akci „Kasejovice – 

úprava parkování u MŠ“ se společností STRABAG SIS, 
a.s., PJ Písek, Za Nádražím 1735, 397 01 Písek, IČ 
45359041 - dle změnových listů č. 1 – 4 se cena díla 
navyšuje o 623 120,46 Kč bez DPH, tj. 753 975,76 Kč 
včetně DPH a pověřuje starostu města k jeho podpisu

• návrh Dodatku č. 2 ke Smlouvě o dílo na akci 
„Rekonstrukce sběrného dvora v Kasejovicích“ se 
společností STRABAG SIS, a.s., PJ Písek, Za Nádražím 
1735, 397 01 Písek, IČ 45359041 a pověřuje starostu města 
k jeho podpisu

• přijetí dotace od Plzeňského kraje z dotačního titulu 
„Podpora volnočasových aktivit dětí a mládeže v roce 2025“ 
na akci „Klub otevřených dveří pro děti a mládež“ ve výši 20 
000 Kč a pověřuje starostu města k podpisu smlouvy

• Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene 
a dohodu o umístění stavby č. IV-12-0022390 se společností 
ČEZ Distribuce, a.s., IČO 24729035, DIČ CZ24729035 se 
sídlem Děčín, Děčín IV – Podmokly, Teplická 874/8, PSČ 
405 03, zastoupené dne 26.05.2023 firmou KaJa 
engineering, s.r.o, IČ 08865752, DIČ CZ08865752, Na 

Úhoru 413/1, 318 00 Plzeň, Jarmila Horáková, jednatelka, 
a pověřuje starostu města k podpisu smlouvy

Neschvaluje:
• uzavření Smlouvy o dílo na akci „Oprava stropní 

konstrukce odlehčovací kanalizační komory“ se společností 
STRABAG SIS, a.s. PJ Písek, Za Nádražím 1735, 397 01 
Písek, IČ 45359041, která nabídla nabídkovou celkovou 
cenu 887 271,36 Kč bez DPH, tj. 1 073 598,35 Kč včetně 
DPH

• návrh Smlouvy o umístění a provozování kontejnerů pro 
sběr oděvů a textilu se společností TextilEco, a.s., Palackého 
715/15, Nové Město, 110 00 Praha 1, IČ 28101766

Bere na vědomí:
• usnesení z 23. zasedání zastupitelstva města ze dne 

27.3.2025
• rozpočtová opatření č. 3 schválená starostou města dle 

pověření zastupitelstva ze dne 8.12.2022
• návrh Dodatku č. 1 k veřejnoprávní smlouvě na výkon 

přenesené působnosti k projednání přestupků s Městem 
Nepomuk, Nám. A. Němejce 63, 335 01 Nepomuk, IČ 
00256986

• informace starosty města stavbách a o aktuálním dění v obci

Stanovuje:
• termín příštího jednání Zastupitelstva města Kasejovice na 

12.6.2025 v Kulturně-společenském centru v Kasejovicích

Ve výtvarné soutěži Požární 

ochrana očima dětí kasejovičtí žáci 

bodovali

V  b ř e z n o v é m 
vydání Kasejovických 
novin jsme čtenáře 
informovali o zapojení 
žáků základní školy do 
s o u t ě ž e  P o ž á r n í 
ochrana očima dětí. 
Soutěžit bylo možné 
ve třech kategoriích – 
l i t e r á r n í  p r á c e , 
digitální technologie 

a  v ý t v a r n é  p r á c e . 
Okresního kola soutěže se zúčastnilo celkem 211 dětí z 15 škol (7 
mateřských a 8 základních) a 18 sdružení dobrovolných hasičů. 
Kasejovičtí žáci zabodovali v kategorii výtvarných prací, ve 
které obsadili šest medailových příček. V kategorii ZŠ 1 druhé 
místo získala Stella Weissová a třetí místo Konrád Liehmann 
(oba žáci 2. třídy). V kategorii ZŠ2 zlatou pozici obsadila Lucie 
Růžičková (3. třída) a bronzovou příčku Kateřina Panýrková (5. 
třída). V kategorii ZŠ3 si druhé místo vybojovala Kateřina 
Bonaventurová (7. třída) a bronzová pozice připadla Janě 
Stupkové (6. třída). Výtvarná dílka Lucie Růžičkové a Jany 
Stupkové obsadila vítězné pozice i v krajském kole této soutěže. 
Všem žákům k úspěchům gratulujeme a děkujeme za vzornou 
reprezentaci školy. 

         Mgr. Štěpánka Löffelmannová, ředitelka ZŠ Kasejovice

Vítezný obrázek Lucie Růžičkové

Jak jsme tvořili Rákosnici

Někdo by čekal 
pohádku… Možná 
by ji dokázal někdo 
v y m y s l e t 
a odvyprávět, ale ta 
n a š e  b á b a 
Rákosnice vznikla 
z  j iného důvodu. 
Středa 30. dubna byl 
den jako každý jiný 
a  p ř e s t o  n ě č í m 
zvláštní. Místní děti 
i dospělí se začali 

scházet v areálu bývalého letního kina, aby společně připravili, 
ozdobili, a pak postavili májku. Vše šlo jako na drátku, a tak se 
o hodinu později třepotaly ve větru nad bezděkovskou návsí 
barevné fábory a na špičce májky státní vlajka. Pomalu se blížil 
večer a čas pálení čarodějnic. Ale nad hranicí žádná čarodějnice 
nebyla. Domluva zněla jasně. V půl osmé sraz na obecních 
drahách a čarodějnici vyrobíme. Každý přiložil ruku k dílu. 
Děti vycpávaly nohavice, ruce, tvořily hlavu, pletly copánky, 
aby to naší bábě slušelo. Barvičkami jí děti vykouzlily úsměv 
i bradavice a dílo bylo hotové. A co jméno? Jak jí budeme říkat? 
Hned první nápad Rákosnice sklidil úspěch, a tak se zrodila 
bezděkovská čarodějnice. Za asistence místních hasičů byla 
umístěna na hranici a mezitím pomalu začalo zapadat sluníčko. 
Nejvyšší čas zapálit oheň. Pak už jsme se všichni těšili na 
opečeného buřtíka.

                                                                           Šulcová O.

Přednáška PhDr. Daniela Švece „Českoslovenští letci v bojích západní 

fronty“ žáky zaujala

V úterý 15. dubna se žáci 8. a 9. třídy zúčastnili přednášky 
PhDr. Daniela Švece věnované tématu československých letců za 
druhé světové války. Přednášející žákům velice poutavým 
způsobem vylíčil, co se dělo s Československem od okamžiku 
podepsání Mnichovské dohody 29. září 1938, přes vyhlášení 
Protektorátu Čechy a Morava, vypuknutí druhé světové války 1. 
září 1939 až po její skončení v květnu 1945. Všechny tyto klíčové 
momenty v dějinách Československa byly provázeny příběhy 
československých letců, kteří se aktivně účastnili bojů západní 
fronty a svými počiny se výrazně zapsali nejen do dějin 
československého státu, ale rovněž do historie západních 
velmocí, zejména Velké Británie a Francie. Leitmotivem strhující 
přednášky byl příběh jednoho z mnoha československých hrdinů 
druhé světové války, letce Britského královského letectva (RAF) 
Františka Peřiny a jeho manželky Anny. 

PhDr. Daniel Švec neopomněl připomenout, jaký byl další osud těchto hrdinů v Československu po politickém převratu v únoru 
1948, jak se k nim tehdejší totalitní režim zachoval, a proč někteří raději zvolili emigraci do zahraničí. Neopomněl rovněž 
zdůraznit, proč je důležité znát dějiny, umět se z nich poučit, uvědomit si význam demokracie a vážit si jí. 

Součástí přednášky byla i výstavka dobových artefaktů. K vidění byly dobové fotografie, vojenská vyznamenání, části výstroje, 
předměty denní potřeby, záchranný člun a další. 

                                                                                                               Mgr. Štěpánka Löffelmannová, ředitelka ZŠ Kasejovice

Opět budeme usilovat o titul 

Vesnice roku
I v letošním roce budou Kasejovice usilovat o titul Vesnice 

roku. Z loňského ročníku jsme si přivezli Zlatou cihlu za 
rekonstrukci Drážní vodárny. Doufejme, že ani letos neodjedeme 
s prázdnou. Předtím ovšem musíme přesvědčit komisi, že si 
skutečně nějaké ocenění zasloužíme. 

Někteří z vás pochybují, zda má účast v soutěži nějaký smysl. 
Má. Nejenže se obce zviditelní, ale s oceněním se pojí i finanční 
odměna, která se do obecního rozpočtu vždycky hodí. Vždyť kolik 
projektů se musí odložit, jen proto, že se na ně nedostává 
prostředků! A copak vy nechcete žít v obci, kterou ocenili, protože 
něčím vyniká nad jinými?

Pak jsou tu také ti, kteří si myslí, že se nemáme čím chlubit. 
S kritikou se setkávám každý den. Každá obec má své problémy 
stejně jako Kasejovice. Vždycky se věci nedaří podle plánu nebo 
jdou pomaleji, než bychom chtěli. A na některé věci je i starosta 
malý pán. Musíme být nutně pesimisté? Copak je tu opravdu 
všechno jen špatné? Obec netvoří jen starosta, místostarosta 
a zastupitelé. Obec to jste vy všichni obyvatelé Kasejovic 
a spádových osad. Vy sami máte možnost udělat věci lepší. To, jak 
se staráte o svoje domy a jejich okolí, jak přistupujete k obecnímu 
majetku, jak vychováváte svoje děti a jaké udržujete vztahy mezi 
sebou. To lidé dělají obec obcí, mysleme na to, a to nejen 
v souvislostí se soutěží Vesnice roku.

                                                                                                                         

                                                  Ing. Václav Jakubčík, starosta

Nová parkovací místa u MŠ

U mateřské školy 
n o v ě  p ř i b y l o  1 0 
nových parkovacích 
míst.  Sloužit  mají 
k tomu, aby rodiče 
zaparkovali a v klidu 
dovedli nebo vyzvedli 
svoje dítě ze školky, 
n ikol i  k  t rva lému 

parkování. Parkovací doba je proto omezena na max. 20 
minut.                                                                                                                          

                                                                              -rkn-
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Zastupitelstvo města Kasejovice

Schvaluje:
• vyhlášení záměru prodeje části pozemku parc. č. 772 

2o výměře 83 m  v k.ú. Kladrubce
• vyhlášení záměru pronájmu části pozemku parc. č. 1335/1 

2o výměře 10 m  v k.ú. Újezd u Kasejovic
• návrh Dodatku č. 2 ke Smlouvě o dílo na akci „Kasejovice – 

úprava parkování u MŠ“ se společností STRABAG SIS, 
a.s., PJ Písek, Za Nádražím 1735, 397 01 Písek, IČ 
45359041 - dle změnových listů č. 1 – 4 se cena díla 
navyšuje o 623 120,46 Kč bez DPH, tj. 753 975,76 Kč 
včetně DPH a pověřuje starostu města k jeho podpisu

• návrh Dodatku č. 2 ke Smlouvě o dílo na akci 
„Rekonstrukce sběrného dvora v Kasejovicích“ se 
společností STRABAG SIS, a.s., PJ Písek, Za Nádražím 
1735, 397 01 Písek, IČ 45359041 a pověřuje starostu města 
k jeho podpisu

• přijetí dotace od Plzeňského kraje z dotačního titulu 
„Podpora volnočasových aktivit dětí a mládeže v roce 2025“ 
na akci „Klub otevřených dveří pro děti a mládež“ ve výši 20 
000 Kč a pověřuje starostu města k podpisu smlouvy

• Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene 
a dohodu o umístění stavby č. IV-12-0022390 se společností 
ČEZ Distribuce, a.s., IČO 24729035, DIČ CZ24729035 se 
sídlem Děčín, Děčín IV – Podmokly, Teplická 874/8, PSČ 
405 03, zastoupené dne 26.05.2023 firmou KaJa 
engineering, s.r.o, IČ 08865752, DIČ CZ08865752, Na 

Úhoru 413/1, 318 00 Plzeň, Jarmila Horáková, jednatelka, 
a pověřuje starostu města k podpisu smlouvy

Neschvaluje:
• uzavření Smlouvy o dílo na akci „Oprava stropní 

konstrukce odlehčovací kanalizační komory“ se společností 
STRABAG SIS, a.s. PJ Písek, Za Nádražím 1735, 397 01 
Písek, IČ 45359041, která nabídla nabídkovou celkovou 
cenu 887 271,36 Kč bez DPH, tj. 1 073 598,35 Kč včetně 
DPH

• návrh Smlouvy o umístění a provozování kontejnerů pro 
sběr oděvů a textilu se společností TextilEco, a.s., Palackého 
715/15, Nové Město, 110 00 Praha 1, IČ 28101766

Bere na vědomí:
• usnesení z 23. zasedání zastupitelstva města ze dne 

27.3.2025
• rozpočtová opatření č. 3 schválená starostou města dle 

pověření zastupitelstva ze dne 8.12.2022
• návrh Dodatku č. 1 k veřejnoprávní smlouvě na výkon 

přenesené působnosti k projednání přestupků s Městem 
Nepomuk, Nám. A. Němejce 63, 335 01 Nepomuk, IČ 
00256986

• informace starosty města stavbách a o aktuálním dění v obci

Stanovuje:
• termín příštího jednání Zastupitelstva města Kasejovice na 

12.6.2025 v Kulturně-společenském centru v Kasejovicích

Ve výtvarné soutěži Požární 

ochrana očima dětí kasejovičtí žáci 

bodovali

V  b ř e z n o v é m 
vydání Kasejovických 
novin jsme čtenáře 
informovali o zapojení 
žáků základní školy do 
s o u t ě ž e  P o ž á r n í 
ochrana očima dětí. 
Soutěžit bylo možné 
ve třech kategoriích – 
l i t e r á r n í  p r á c e , 
digitální technologie 

a  v ý t v a r n é  p r á c e . 
Okresního kola soutěže se zúčastnilo celkem 211 dětí z 15 škol (7 
mateřských a 8 základních) a 18 sdružení dobrovolných hasičů. 
Kasejovičtí žáci zabodovali v kategorii výtvarných prací, ve 
které obsadili šest medailových příček. V kategorii ZŠ 1 druhé 
místo získala Stella Weissová a třetí místo Konrád Liehmann 
(oba žáci 2. třídy). V kategorii ZŠ2 zlatou pozici obsadila Lucie 
Růžičková (3. třída) a bronzovou příčku Kateřina Panýrková (5. 
třída). V kategorii ZŠ3 si druhé místo vybojovala Kateřina 
Bonaventurová (7. třída) a bronzová pozice připadla Janě 
Stupkové (6. třída). Výtvarná dílka Lucie Růžičkové a Jany 
Stupkové obsadila vítězné pozice i v krajském kole této soutěže. 
Všem žákům k úspěchům gratulujeme a děkujeme za vzornou 
reprezentaci školy. 

         Mgr. Štěpánka Löffelmannová, ředitelka ZŠ Kasejovice

Vítezný obrázek Lucie Růžičkové

Jak jsme tvořili Rákosnici

Někdo by čekal 
pohádku… Možná 
by ji dokázal někdo 
v y m y s l e t 
a odvyprávět, ale ta 
n a š e  b á b a 
Rákosnice vznikla 
z  j iného důvodu. 
Středa 30. dubna byl 
den jako každý jiný 
a  p ř e s t o  n ě č í m 
zvláštní. Místní děti 
i dospělí se začali 

scházet v areálu bývalého letního kina, aby společně připravili, 
ozdobili, a pak postavili májku. Vše šlo jako na drátku, a tak se 
o hodinu později třepotaly ve větru nad bezděkovskou návsí 
barevné fábory a na špičce májky státní vlajka. Pomalu se blížil 
večer a čas pálení čarodějnic. Ale nad hranicí žádná čarodějnice 
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umístěna na hranici a mezitím pomalu začalo zapadat sluníčko. 
Nejvyšší čas zapálit oheň. Pak už jsme se všichni těšili na 
opečeného buřtíka.

                                                                           Šulcová O.

Přednáška PhDr. Daniela Švece „Českoslovenští letci v bojích západní 

fronty“ žáky zaujala
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druhé světové války. Přednášející žákům velice poutavým 
způsobem vylíčil, co se dělo s Československem od okamžiku 
podepsání Mnichovské dohody 29. září 1938, přes vyhlášení 
Protektorátu Čechy a Morava, vypuknutí druhé světové války 1. 
září 1939 až po její skončení v květnu 1945. Všechny tyto klíčové 
momenty v dějinách Československa byly provázeny příběhy 
československých letců, kteří se aktivně účastnili bojů západní 
fronty a svými počiny se výrazně zapsali nejen do dějin 
československého státu, ale rovněž do historie západních 
velmocí, zejména Velké Británie a Francie. Leitmotivem strhující 
přednášky byl příběh jednoho z mnoha československých hrdinů 
druhé světové války, letce Britského královského letectva (RAF) 
Františka Peřiny a jeho manželky Anny. 

PhDr. Daniel Švec neopomněl připomenout, jaký byl další osud těchto hrdinů v Československu po politickém převratu v únoru 
1948, jak se k nim tehdejší totalitní režim zachoval, a proč někteří raději zvolili emigraci do zahraničí. Neopomněl rovněž 
zdůraznit, proč je důležité znát dějiny, umět se z nich poučit, uvědomit si význam demokracie a vážit si jí. 
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                                                                                                               Mgr. Štěpánka Löffelmannová, ředitelka ZŠ Kasejovice

Opět budeme usilovat o titul 

Vesnice roku
I v letošním roce budou Kasejovice usilovat o titul Vesnice 

roku. Z loňského ročníku jsme si přivezli Zlatou cihlu za 
rekonstrukci Drážní vodárny. Doufejme, že ani letos neodjedeme 
s prázdnou. Předtím ovšem musíme přesvědčit komisi, že si 
skutečně nějaké ocenění zasloužíme. 

Někteří z vás pochybují, zda má účast v soutěži nějaký smysl. 
Má. Nejenže se obce zviditelní, ale s oceněním se pojí i finanční 
odměna, která se do obecního rozpočtu vždycky hodí. Vždyť kolik 
projektů se musí odložit, jen proto, že se na ně nedostává 
prostředků! A copak vy nechcete žít v obci, kterou ocenili, protože 
něčím vyniká nad jinými?

Pak jsou tu také ti, kteří si myslí, že se nemáme čím chlubit. 
S kritikou se setkávám každý den. Každá obec má své problémy 
stejně jako Kasejovice. Vždycky se věci nedaří podle plánu nebo 
jdou pomaleji, než bychom chtěli. A na některé věci je i starosta 
malý pán. Musíme být nutně pesimisté? Copak je tu opravdu 
všechno jen špatné? Obec netvoří jen starosta, místostarosta 
a zastupitelé. Obec to jste vy všichni obyvatelé Kasejovic 
a spádových osad. Vy sami máte možnost udělat věci lepší. To, jak 
se staráte o svoje domy a jejich okolí, jak přistupujete k obecnímu 
majetku, jak vychováváte svoje děti a jaké udržujete vztahy mezi 
sebou. To lidé dělají obec obcí, mysleme na to, a to nejen 
v souvislostí se soutěží Vesnice roku.

                                                                                                                         

                                                  Ing. Václav Jakubčík, starosta

Nová parkovací místa u MŠ

U mateřské školy 
n o v ě  p ř i b y l o  1 0 
nových parkovacích 
míst.  Sloužit  mají 
k tomu, aby rodiče 
zaparkovali a v klidu 
dovedli nebo vyzvedli 
svoje dítě ze školky, 
n ikol i  k  t rva lému 

parkování. Parkovací doba je proto omezena na max. 20 
minut.                                                                                                                          

                                                                              -rkn-
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MATEŘSKÁ ŠKOLA KASEJOVICE     
Veselá školka plná písniček 

a hrajících si  dětiček - „Soví školka”
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Tak to byl cíl našeho klubového programu, kterému ovšem 
předcházelo několik kroků:

1) Anketa v Klubu otevřených dveří „Co je za schody, na 
kterých čekáme na autobus?“

2) Navázání kontaktu s p. Samuelem Vašinem, jáhnem 
a zástupcem Československé církve husitské, 
a dojednání možnosti prohlídky kostela Církve 
československé husitské v Kasejovicích na náměstí 
a následného úklidu prostoru před ním dětmi z Klubu 
otevřených dveří.

3) Domluvení termínu akce s p. Niklem, který pro Církev 
československou husitskou pracuje na 10. 4.

A teprve potom mohl být zrealizován Den D.

Přesně ve stanovaný čas nás p. Nikl čekal před otevřenými 
dveřmi kostela. Přivedl s sebou syna Matouše, který nás 
kostelem provedl, povídal nám o minulosti a současnosti 
kostela, ukázal nám mnoho zajímavých předmětů, včetně 
kostelní vlajky s husitskými symboly, a zahrál nám na varhany, 
které i po letech nečinnosti dokázaly kostelní prostor zcela 
ovládnout. Takže, Matouši, stálo to za to, díky! Poděkování 
patří i tvému tatínkovi a též p. Vašinovi. A my jsme si touto 
prohlídkou zodpověděli naši anketní otázku „Co je za schody, 
na kterých čekáme na autobus?“  

No a pak přišla na řadu košťata, mopy, kbelíky a podobné 
vymoženosti a děvčata a kluci se mohli pustit do úklidu. 
S odpadky, často „umně“ zastrkanými mezi schody, dveře i pod 
dveřmi kostela, s „vajgly“ poházenými kuřáky po chodníku 
a trávníku, s rozšlapanými pochutinami a se špinavými 
politými schody jsme si v rámci našich možností a na bezpečný 
distanc poradili, ale na vyplivané žvýkačky nalepené na 
schodech a chodníku byla naše uklízecí technika krátká, ostatně 
jejich odstraňování je už pro jinou ligu!

Pochvalu a poděkování nejen za samostatnou likvidaci 
nepořádku, ale také za ochotu vůbec se úklidové akce zúčastnit 
si zaslouží Terezka Nýriová, Karolínka Vlachová, Lada 
Dmytrashko, Bára Prokešová, Natálka Pojerová, ale i chlapci 
Martin Bláha, Honza Adamec, Vítek Bouše, Martin Bajza 
a Ríša Vilímek. 

A teď už si jenom budeme přát, aby nejen o Velikonocích 
byly kostelní schody čisté a nikde se nepovalovaly žádné 
odpadky. Vždyť právě toto místo na našem náměstí si to zcela 
zaslouží. Ale to už záleží na všech těch, co na schodech 
posedávají či postávají nebo prostě chodí jen kolem.

                                                                                        

          Mgr. Pavla Šimsová, vedoucí Klubu otevřených dveří 

                                    

Nejen o Velikonocích čisté schody a žádné odpadky

Duben ve školce

Sotva se hlásí duben, vždy oznámí nám buben,
že přišel s košem vajíček velikonoční zajíček.

 Krásné slunečné 
Velikonoce jsme si 
ve školce s dětmi 
b o h a t ě  u ž í v a l i . 
V pondělí 14.4. děti 
zdobily velikonoční 
strom na náměstí, 
věšely malované 
sádrové krasl ice 
a vyrobená kuřátka. 
Odpoledne patřilo 
dětem a rodičům na 
akci Velikonoční 
jarmark ve školce. 
R o d i č e  p ř i n e s l i 
překrásné, nápadité 

jarní a velikonoční dekorace, napečené beránky, zajíčky, 
kuřátka, koláče, velikonoční perníčky, nazdobené osení 
a nechyběly ani pletené pomlázky. K osvěžení nachystaly paní 
kuchařky ovocný džus a dospělým zase přišlo vhod výborné 
osvěžující frappuccino připravované od manželů Beníškových. 
Jarmark se vydařil a velké díky patří všem rodičům, kteří se na 
něm aktivně podíleli. 

Ve středu 16.4. už děti tradičně dychtivě hledaly na školní 
zahrádce velikonočního zajíčka s čokoládovými vajíčky. 
S pomlázkou, koledou, vyrobenými kuřátky, zajíčky 
a napečenými velikonočními perníčky jsme s dětmi navštívili 

také pana starostu, paní místostarostku a ostatní 
zaměstnance MěÚ. Potom jsme se vydali s koledou 
jako každoročně i k babičkám a dědečkům do 
Domova s pečovatelskou službou v Kasejovicích.

 
   Sokolník ve školce                                                                                           

Zajímavou akcí pro děti byla návštěva 
sokolníka pana Václava Šporera s dravci. Interaktivní besedou 
seznámil děti s orlem východním a mořským, kánětem 
Harrisovým, výrem velkým, sovou pálenou, sýčkem obecným 
a sokolem stěhovavým, nejrychlejším živočichem naší planety.

                                                                                                                                         
Konec dubna patřil malým čarodějnicím a čarodějům, kteří si 
zatančili 30. 4. na akci v rytmu Čarodějné šou. 

V měsíci květnu děti potěší své maminky 12.5. 
vystoupením ke Dni matek a pak se vydáme 20.5. na výlet do 
ZOO Hluboká nad Vltavou.                                                                                                  

 

       Mgr. Bc. Dagmar Jiřincová, ředitelka MŠ Kasejovice

Příprava na Velikonoce

K jaru a předvelikonoční 
době patří v Bezděkově už 
několik let dílnička pro děti. 
I tentokrát jsme se sešli 
v sobotu 12. dubna před 
Květnou nedělí, abychom si 
z o p a k o v a l i  m a l o v á n í 
vajíček voskem a vyrobili si 
barevnou dekoraci třeba do 
d ě t s k ý c h  p o k o j í č k ů . 
Něko l ik  va j í ček  j sme 
ozdobili  i  ubrouskovou 
t e c h n i k o u .  A n e ž  n á m 
lepidlo zaschlo, dali jsme se 
do výroby zajíčků. Jako 

základ nám skvěle posloužily korkové špunty. Pak už nezbývalo než 
jimi ozdobit osení, zapíchnout ozdobená vajíčka, dozdobit kytičkami, 
peříčky a kdo chtěl, mohl si vyrobit jako přídavek slepičku. Mezitím, 
co jsme se soustředili na naše výrobky, pod zkušenýma rukama pana 
Ladmana se rodila jedna pomlázka za druhou. Téměř každou stihl 
i ozkoušet a mnohým dětem udělal radost, že si ji mohly odnést domů. 
Děkuji všem, že jsme mohli strávit krásné tvořivé odpoledne.                             

                                                                                              

                                                                                       Šulcová O.

Dne 19. května 2025 uplyne již třetí 
smutný rok, kdy nás navždy opustil 

pan

Václav Šimůnek

Stále vzpomínají manželka Dana,        
                           dcera Dana s manželem a syn Václav

Dne 25. května 2025 uplyne 
smutných 8 let, co nás navždy 

opustila paní 

Ludmila Rezková
 z Kasejovic

Za tichou vzpomínku děkuje syn Milan s rodinou  

Městský úřad Kasejovice nabízí 

možnost odběru informací prostřednictvím 
SMS zpráv. 

Registrace na webových stránkách města Kasejovice 
www.kasejovice.cz nebo přímo MěÚ

i

Co jsme dělali ve školní družině?

Před jarními prázdninami zaplnily prostory družin masky. Zopakovali jsme si 
tradice masopustu a spojili si je s karnevalovými činnostmi. Masky nejen tančily, 
soutěžily, ale i plnily úkoly.

Po jarních prázdninách jsme se připravovali na MDŽ. Děti nacvičovaly básně 
a písně pro klientky kasejovického domu s pečovatelskou službou a vyráběly 
přáníčka a kytičky jako zápichy.

V březnu, Měsíci knihy, všechna tři oddělení družiny postupně navštívila 
knihovnu. Paní Koutníková pro děti připravila besedy. Pro mladší děti na téma 
pohádkové postavy z pohádek Václava Čtvrtka a pro starší děti povídání o knize 
Danda má hlad. Na závěr besed si děti prověřily své znalosti v připraveném kvízu. 
Besedy se dětem líbily, děkujeme.

A byl tu duben a všichni se připravovali na svátky jara, Velikonoce. Nejdříve bylo 
na řadě vyrábění kraslic na velikonoční strom na náměstí, následovala dekorace z přírodnin, zdobení kraslic a výroba přáníček. 
V komunitním kruhu jsme si povídali o jednotlivých dnech velikonočního týdne, hráli oblíbenou hru “Já mám, kdo má“ 
s velikonoční tématikou, malovali a luštili velikonoční tajenky podle klíče.

Oslavili jsme Den Země, vyráběli čarodějnice. Také jsme zahájili sezónu na zahradě, kde máme postavenou novou trampolínu 
slíbenou od Ježíška. Děkujeme.

Na začátku května se připravíme na přicházející Den matek a děti vyrobí pro svoje maminky dárečky.

Všem přejeme krásné jaro.

         Šárka Vocelková



Květen 2025                                                      str. 4                                      Číslo 5; ročník XXX. Květen 2025                                                        str. 5                                       Číslo 5; ročník XXX.

MATEŘSKÁ ŠKOLA KASEJOVICE     
Veselá školka plná písniček 

a hrajících si  dětiček - „Soví školka”

J
A
R
O

Tak to byl cíl našeho klubového programu, kterému ovšem 
předcházelo několik kroků:

1) Anketa v Klubu otevřených dveří „Co je za schody, na 
kterých čekáme na autobus?“

2) Navázání kontaktu s p. Samuelem Vašinem, jáhnem 
a zástupcem Československé církve husitské, 
a dojednání možnosti prohlídky kostela Církve 
československé husitské v Kasejovicích na náměstí 
a následného úklidu prostoru před ním dětmi z Klubu 
otevřených dveří.

3) Domluvení termínu akce s p. Niklem, který pro Církev 
československou husitskou pracuje na 10. 4.

A teprve potom mohl být zrealizován Den D.

Přesně ve stanovaný čas nás p. Nikl čekal před otevřenými 
dveřmi kostela. Přivedl s sebou syna Matouše, který nás 
kostelem provedl, povídal nám o minulosti a současnosti 
kostela, ukázal nám mnoho zajímavých předmětů, včetně 
kostelní vlajky s husitskými symboly, a zahrál nám na varhany, 
které i po letech nečinnosti dokázaly kostelní prostor zcela 
ovládnout. Takže, Matouši, stálo to za to, díky! Poděkování 
patří i tvému tatínkovi a též p. Vašinovi. A my jsme si touto 
prohlídkou zodpověděli naši anketní otázku „Co je za schody, 
na kterých čekáme na autobus?“  

No a pak přišla na řadu košťata, mopy, kbelíky a podobné 
vymoženosti a děvčata a kluci se mohli pustit do úklidu. 
S odpadky, často „umně“ zastrkanými mezi schody, dveře i pod 
dveřmi kostela, s „vajgly“ poházenými kuřáky po chodníku 
a trávníku, s rozšlapanými pochutinami a se špinavými 
politými schody jsme si v rámci našich možností a na bezpečný 
distanc poradili, ale na vyplivané žvýkačky nalepené na 
schodech a chodníku byla naše uklízecí technika krátká, ostatně 
jejich odstraňování je už pro jinou ligu!

Pochvalu a poděkování nejen za samostatnou likvidaci 
nepořádku, ale také za ochotu vůbec se úklidové akce zúčastnit 
si zaslouží Terezka Nýriová, Karolínka Vlachová, Lada 
Dmytrashko, Bára Prokešová, Natálka Pojerová, ale i chlapci 
Martin Bláha, Honza Adamec, Vítek Bouše, Martin Bajza 
a Ríša Vilímek. 

A teď už si jenom budeme přát, aby nejen o Velikonocích 
byly kostelní schody čisté a nikde se nepovalovaly žádné 
odpadky. Vždyť právě toto místo na našem náměstí si to zcela 
zaslouží. Ale to už záleží na všech těch, co na schodech 
posedávají či postávají nebo prostě chodí jen kolem.

                                                                                        

          Mgr. Pavla Šimsová, vedoucí Klubu otevřených dveří 

                                    

Nejen o Velikonocích čisté schody a žádné odpadky

Duben ve školce

Sotva se hlásí duben, vždy oznámí nám buben,
že přišel s košem vajíček velikonoční zajíček.

 Krásné slunečné 
Velikonoce jsme si 
ve školce s dětmi 
b o h a t ě  u ž í v a l i . 
V pondělí 14.4. děti 
zdobily velikonoční 
strom na náměstí, 
věšely malované 
sádrové krasl ice 
a vyrobená kuřátka. 
Odpoledne patřilo 
dětem a rodičům na 
akci Velikonoční 
jarmark ve školce. 
R o d i č e  p ř i n e s l i 
překrásné, nápadité 

jarní a velikonoční dekorace, napečené beránky, zajíčky, 
kuřátka, koláče, velikonoční perníčky, nazdobené osení 
a nechyběly ani pletené pomlázky. K osvěžení nachystaly paní 
kuchařky ovocný džus a dospělým zase přišlo vhod výborné 
osvěžující frappuccino připravované od manželů Beníškových. 
Jarmark se vydařil a velké díky patří všem rodičům, kteří se na 
něm aktivně podíleli. 

Ve středu 16.4. už děti tradičně dychtivě hledaly na školní 
zahrádce velikonočního zajíčka s čokoládovými vajíčky. 
S pomlázkou, koledou, vyrobenými kuřátky, zajíčky 
a napečenými velikonočními perníčky jsme s dětmi navštívili 

také pana starostu, paní místostarostku a ostatní 
zaměstnance MěÚ. Potom jsme se vydali s koledou 
jako každoročně i k babičkám a dědečkům do 
Domova s pečovatelskou službou v Kasejovicích.

 
   Sokolník ve školce                                                                                           

Zajímavou akcí pro děti byla návštěva 
sokolníka pana Václava Šporera s dravci. Interaktivní besedou 
seznámil děti s orlem východním a mořským, kánětem 
Harrisovým, výrem velkým, sovou pálenou, sýčkem obecným 
a sokolem stěhovavým, nejrychlejším živočichem naší planety.

                                                                                                                                         
Konec dubna patřil malým čarodějnicím a čarodějům, kteří si 
zatančili 30. 4. na akci v rytmu Čarodějné šou. 

V měsíci květnu děti potěší své maminky 12.5. 
vystoupením ke Dni matek a pak se vydáme 20.5. na výlet do 
ZOO Hluboká nad Vltavou.                                                                                                  

 

       Mgr. Bc. Dagmar Jiřincová, ředitelka MŠ Kasejovice

Příprava na Velikonoce

K jaru a předvelikonoční 
době patří v Bezděkově už 
několik let dílnička pro děti. 
I tentokrát jsme se sešli 
v sobotu 12. dubna před 
Květnou nedělí, abychom si 
z o p a k o v a l i  m a l o v á n í 
vajíček voskem a vyrobili si 
barevnou dekoraci třeba do 
d ě t s k ý c h  p o k o j í č k ů . 
Něko l ik  va j í ček  j sme 
ozdobili  i  ubrouskovou 
t e c h n i k o u .  A n e ž  n á m 
lepidlo zaschlo, dali jsme se 
do výroby zajíčků. Jako 

základ nám skvěle posloužily korkové špunty. Pak už nezbývalo než 
jimi ozdobit osení, zapíchnout ozdobená vajíčka, dozdobit kytičkami, 
peříčky a kdo chtěl, mohl si vyrobit jako přídavek slepičku. Mezitím, 
co jsme se soustředili na naše výrobky, pod zkušenýma rukama pana 
Ladmana se rodila jedna pomlázka za druhou. Téměř každou stihl 
i ozkoušet a mnohým dětem udělal radost, že si ji mohly odnést domů. 
Děkuji všem, že jsme mohli strávit krásné tvořivé odpoledne.                             

                                                                                              

                                                                                       Šulcová O.

Dne 19. května 2025 uplyne již třetí 
smutný rok, kdy nás navždy opustil 

pan

Václav Šimůnek

Stále vzpomínají manželka Dana,        
                           dcera Dana s manželem a syn Václav

Dne 25. května 2025 uplyne 
smutných 8 let, co nás navždy 

opustila paní 

Ludmila Rezková
 z Kasejovic

Za tichou vzpomínku děkuje syn Milan s rodinou  

Městský úřad Kasejovice nabízí 

možnost odběru informací prostřednictvím 
SMS zpráv. 

Registrace na webových stránkách města Kasejovice 
www.kasejovice.cz nebo přímo MěÚ

i

Co jsme dělali ve školní družině?

Před jarními prázdninami zaplnily prostory družin masky. Zopakovali jsme si 
tradice masopustu a spojili si je s karnevalovými činnostmi. Masky nejen tančily, 
soutěžily, ale i plnily úkoly.

Po jarních prázdninách jsme se připravovali na MDŽ. Děti nacvičovaly básně 
a písně pro klientky kasejovického domu s pečovatelskou službou a vyráběly 
přáníčka a kytičky jako zápichy.

V březnu, Měsíci knihy, všechna tři oddělení družiny postupně navštívila 
knihovnu. Paní Koutníková pro děti připravila besedy. Pro mladší děti na téma 
pohádkové postavy z pohádek Václava Čtvrtka a pro starší děti povídání o knize 
Danda má hlad. Na závěr besed si děti prověřily své znalosti v připraveném kvízu. 
Besedy se dětem líbily, děkujeme.

A byl tu duben a všichni se připravovali na svátky jara, Velikonoce. Nejdříve bylo 
na řadě vyrábění kraslic na velikonoční strom na náměstí, následovala dekorace z přírodnin, zdobení kraslic a výroba přáníček. 
V komunitním kruhu jsme si povídali o jednotlivých dnech velikonočního týdne, hráli oblíbenou hru “Já mám, kdo má“ 
s velikonoční tématikou, malovali a luštili velikonoční tajenky podle klíče.

Oslavili jsme Den Země, vyráběli čarodějnice. Také jsme zahájili sezónu na zahradě, kde máme postavenou novou trampolínu 
slíbenou od Ježíška. Děkujeme.

Na začátku května se připravíme na přicházející Den matek a děti vyrobí pro svoje maminky dárečky.

Všem přejeme krásné jaro.

         Šárka Vocelková
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Jak dobře znáte své město
 aneb rozhýbejte své mozkové závity

Díl 28. Co se stalo před 80 lety - 2. část

Americké vojáky přivítali obyvatelé Kasejovicka 
s nadšením. Na náměstí byla postavena slavobrána a slavnostní 
projev přednesl řídicí učitel Bohumil Beran. Americká armáda 
byla ubytována přímo ve městě. Štáb praporu sídlil v hostinci 
U Adamců a z domu po židovské rodině Gottliebů byla zřízena 
kuchyně. 11. května byl uspořádán seznamovací večírek 
s americkými vojáky. Téhož dne přijeli do města jednotky Rudé 
armády a večer byla v měšťanské škole uspořádána taneční 
zábava.

V tuto dobu se v našem okolí objevili vojáci ROA, řečení 
Vlasovci. Jednalo se o sovětské vojáky, kteří bojovali po boku 
Němců, ale na konci války otočili. Pro zdejší obyvatelé bylo 
velmi podivné, že vojáci v německých uniformách mluví rusky. 
Většina vojáků ROA byla na území Blatenska a Kasejovicka. 
Když jim bylo jasné, že budou vydáni do sovětského zajetí, 
snažili se utéct do americké zóny. Odhazovali zbraně, oblečení, 
munici, zbavovali se koní, aut, tanků a mnoho dalšího. Ještě 
několik let po válce nacházeli lidé mnoho různých předmětů po 
vojácích ROA. Potom, co byli rozpuštěni a generál Vlasov byl 
předán Sovětům, se většina z nich rozutekla do okolních lesů, 
zbytek se ve snaze dostat se až do Bavorska vydal na jih 
a pokračoval na Bezděkov a Kadov, odkud byli odkloněni 
směrem na Oselce a Kotouň, protože tam vedla demarkační 
čára. Většina z nich se však Sovětskému zajetí nevyhnula.

Dne 15. května šel přes Kasejovice asi největší transport 
německých zajatců. Byl tak dlouhý, že první už byli na náměstí 
a poslední byli u fotbalového hřiště. Němečtí vojáci 
pochodovali ve čtyřstupech a po každých cca 150 mužích jel 
pomalu americký tank nebo džíp.

Němečtí vojáci byli prý v dobré náladě do té doby, než 
zjistili, že budou vydáni Rudé armádě. V zoufalství se dva 
němečtí důstojníci zastřelili před domem Mentbergerů a další 
dva před domem čp. 174. Byli pohřbeni u státní silnice na louce 
„U Kaštanů“. Zajatci nebyli nakonec vydáni Rudé armádě, ale 
byli odvedeni do zajateckých táborů u Horažďovic.

Dne 23. května přijela do Kasejovic Československá 
samostatná obrněná brigáda a vydržela zde až do 19. září 1945. 
V této době vrcholily oslavy, v Kasejovicích proběhlo několik 
svateb mezi vojáky a místními dívkami, např. 29. června se 
konala svatba Jana Kuttelwaschera a Milady Němcové, sestry 
kasejovického děkana Václava Němce.

Po odchodu Americké armády a Československých 
brigádníků v listopadu 1945 nastal definitivní konec 2. světové 
války na Kasejovicku.

Kvíz:

Co se nestalo po příjezdu amerických vojáků?
a) byla uspořádána taneční zábava
b) přijeli pouťové atrakce.
c) byl uspořádán seznamovací večírek.

                                                           Matouš Nikl

Občané diskutovali 

o rekonstrukci Chloumecké ulice

Ve čtvrtek 24. dubna se v sále Kulturního centra v Kasejovicích 
konalo veřejné projednání rekonstrukce Chloumecké ulice. Občané 
byli o tomto projednávání informováni nejen prostřednictvím 
informačních kanálů města, ale majitelé jednotlivých nemovitostí, 
jichž se rekonstrukce dotkne, byli obesláni také písemně. 

Úderem 17. hodiny starosta města ing. Václav Jakubčík přivítal 
přítomné a krátce seznámil obyvatele s tím, čeho by se měla 
rekonstrukce dotýkat. Poté předal slovo projektantce ing. Martině 
Pavlíkové, která představila celý projekt. Během celé prezentace se 
obyvatelé dotazovali a vyjadřovali k jednotlivým úpravám. Z celého 
projednávání byl pořízen zápis se všemi připomínkami týkajících se 
rekonstrukce. Relevantní připomínky budou zohledněny v projektu.

                                                                                                                                    

                                                                                              -rkn-

Děkujeme, že jste s námi roztočili hasičskou zábavu!

V sobotu 26. dubna 2025 jsme v Kasejovicích opět ukázali, že 
se umíme bavit! Náš Sbor dobrovolných hasičů uspořádal už 
druhou hasičskou zábavu – a díky vám všem byla parádní!

Velké díky patří každému, kdo přišel, podpořil nás, a hlavně 
rozproudil skvělou atmosféru, která zaplnila celý sál. Obrovský 
potlesk zaslouží kapela Miloše Velíška, která hrála tak skvěle, že 
na parketu nezůstal ani jeden prázdný krok – tančilo se od prvních 
tónů až do pozdních hodin!

Nesmíme zapomenout ani na naše štědré sponzory, kteří nám 
poskytli nádherné ceny do tomboly a podpořili nás, aby celá akce 
mohla proběhnout v takovém stylu. A samozřejmě – velké díky 
patří také našim bratrům hasičům, kteří pomáhali, kde bylo 
potřeba, a bez kterých by to prostě nešlo.

Celý večer byl důkazem toho, že v Kasejovicích držíme při 
sobě – a když se něco děje, tak pořádně!

 Ještě jednou děkujeme a už teď se těšíme na další společné 
akce!

                                                           Vaši hasiči z Kasejovic

Velikonoční pásmo v DPS a na MÚ

A je to tady… Rok utekl jako voda a opět jsou tu Velikonoce. 
Naše tradice praví: „Navštívit seniory v DPS a zaměstnance 
MÚ a popřát jim zdraví.“

Ve středu 16. dubna se několik žáků z druhého oddělení 
školní družiny vydalo nejprve do DPS ukázat, co se naučili – 
zazpívali Masožravá kytka a cvrček, Nepořádný krtek 
a recitovali básničky různého žánru – velikonoční i legrační, 
např. od Jiřího Žáčka. Za velkou snahu byli odměněni vřelým 
úsměvem, velkým potleskem a sladkostmi. Poté děti předaly 
seniorům i pečovatelkám velikonoční přání – dárek v podobě 
beránka, který leží v trávě. Pak jsme se rozloučili a vyrazili na 
radnici, kde na nás už čekali všichni zaměstnanci městského 
úřadu. 

I zde děti předvedly velikonoční pásmo na výbornou a pro 
radost všem rozdaly opět beránky. Za své vystoupení se děti 
dočkaly velké pochvaly od všech přítomných. Ti obdivovali 
úžasný výběr básniček a kvalitní recitaci. Skvělou odměnou pro 
všechny bylo sladké pohoštění – krabičky s pitím, perníčky 
a chutné sušenky, které děti jedly s velkým apetitem. Po 
občerstvení a čase stráveném hezkým povídáním si s panem 

starostou a paní místostarostkou nám nezbývalo nic jiného než 
se rozloučit, poděkovat a vrátit se zpět do školy. Na cestu jsme 
ještě dostali tašku plnou dobrot pro ostatní děti, které jsou ve 
školní družině (1., 2. a 3. oddělení). 

Na závěr bych chtěla poděkovat DPS za milé přijetí, MÚ za 
úžasné občerstvení, přednášejícím dětem za krásné výkony, ale 
i těm, kteří nám pomáhali vyrábět dárečky. Díky. 

                                                                   Olga Šoralová

Žáci a učitelé ZŠ Kasejovice srdečně zvou na

ve středu 21. května 2025
 od 16 hod.

 v Kulturně společenském centru Kasejovice
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Jak dobře znáte své město
 aneb rozhýbejte své mozkové závity

Díl 28. Co se stalo před 80 lety - 2. část

Americké vojáky přivítali obyvatelé Kasejovicka 
s nadšením. Na náměstí byla postavena slavobrána a slavnostní 
projev přednesl řídicí učitel Bohumil Beran. Americká armáda 
byla ubytována přímo ve městě. Štáb praporu sídlil v hostinci 
U Adamců a z domu po židovské rodině Gottliebů byla zřízena 
kuchyně. 11. května byl uspořádán seznamovací večírek 
s americkými vojáky. Téhož dne přijeli do města jednotky Rudé 
armády a večer byla v měšťanské škole uspořádána taneční 
zábava.

V tuto dobu se v našem okolí objevili vojáci ROA, řečení 
Vlasovci. Jednalo se o sovětské vojáky, kteří bojovali po boku 
Němců, ale na konci války otočili. Pro zdejší obyvatelé bylo 
velmi podivné, že vojáci v německých uniformách mluví rusky. 
Většina vojáků ROA byla na území Blatenska a Kasejovicka. 
Když jim bylo jasné, že budou vydáni do sovětského zajetí, 
snažili se utéct do americké zóny. Odhazovali zbraně, oblečení, 
munici, zbavovali se koní, aut, tanků a mnoho dalšího. Ještě 
několik let po válce nacházeli lidé mnoho různých předmětů po 
vojácích ROA. Potom, co byli rozpuštěni a generál Vlasov byl 
předán Sovětům, se většina z nich rozutekla do okolních lesů, 
zbytek se ve snaze dostat se až do Bavorska vydal na jih 
a pokračoval na Bezděkov a Kadov, odkud byli odkloněni 
směrem na Oselce a Kotouň, protože tam vedla demarkační 
čára. Většina z nich se však Sovětskému zajetí nevyhnula.

Dne 15. května šel přes Kasejovice asi největší transport 
německých zajatců. Byl tak dlouhý, že první už byli na náměstí 
a poslední byli u fotbalového hřiště. Němečtí vojáci 
pochodovali ve čtyřstupech a po každých cca 150 mužích jel 
pomalu americký tank nebo džíp.

Němečtí vojáci byli prý v dobré náladě do té doby, než 
zjistili, že budou vydáni Rudé armádě. V zoufalství se dva 
němečtí důstojníci zastřelili před domem Mentbergerů a další 
dva před domem čp. 174. Byli pohřbeni u státní silnice na louce 
„U Kaštanů“. Zajatci nebyli nakonec vydáni Rudé armádě, ale 
byli odvedeni do zajateckých táborů u Horažďovic.

Dne 23. května přijela do Kasejovic Československá 
samostatná obrněná brigáda a vydržela zde až do 19. září 1945. 
V této době vrcholily oslavy, v Kasejovicích proběhlo několik 
svateb mezi vojáky a místními dívkami, např. 29. června se 
konala svatba Jana Kuttelwaschera a Milady Němcové, sestry 
kasejovického děkana Václava Němce.

Po odchodu Americké armády a Československých 
brigádníků v listopadu 1945 nastal definitivní konec 2. světové 
války na Kasejovicku.

Kvíz:

Co se nestalo po příjezdu amerických vojáků?
a) byla uspořádána taneční zábava
b) přijeli pouťové atrakce.
c) byl uspořádán seznamovací večírek.

                                                           Matouš Nikl

Občané diskutovali 

o rekonstrukci Chloumecké ulice

Ve čtvrtek 24. dubna se v sále Kulturního centra v Kasejovicích 
konalo veřejné projednání rekonstrukce Chloumecké ulice. Občané 
byli o tomto projednávání informováni nejen prostřednictvím 
informačních kanálů města, ale majitelé jednotlivých nemovitostí, 
jichž se rekonstrukce dotkne, byli obesláni také písemně. 

Úderem 17. hodiny starosta města ing. Václav Jakubčík přivítal 
přítomné a krátce seznámil obyvatele s tím, čeho by se měla 
rekonstrukce dotýkat. Poté předal slovo projektantce ing. Martině 
Pavlíkové, která představila celý projekt. Během celé prezentace se 
obyvatelé dotazovali a vyjadřovali k jednotlivým úpravám. Z celého 
projednávání byl pořízen zápis se všemi připomínkami týkajících se 
rekonstrukce. Relevantní připomínky budou zohledněny v projektu.

                                                                                                                                    

                                                                                              -rkn-

Děkujeme, že jste s námi roztočili hasičskou zábavu!

V sobotu 26. dubna 2025 jsme v Kasejovicích opět ukázali, že 
se umíme bavit! Náš Sbor dobrovolných hasičů uspořádal už 
druhou hasičskou zábavu – a díky vám všem byla parádní!

Velké díky patří každému, kdo přišel, podpořil nás, a hlavně 
rozproudil skvělou atmosféru, která zaplnila celý sál. Obrovský 
potlesk zaslouží kapela Miloše Velíška, která hrála tak skvěle, že 
na parketu nezůstal ani jeden prázdný krok – tančilo se od prvních 
tónů až do pozdních hodin!

Nesmíme zapomenout ani na naše štědré sponzory, kteří nám 
poskytli nádherné ceny do tomboly a podpořili nás, aby celá akce 
mohla proběhnout v takovém stylu. A samozřejmě – velké díky 
patří také našim bratrům hasičům, kteří pomáhali, kde bylo 
potřeba, a bez kterých by to prostě nešlo.

Celý večer byl důkazem toho, že v Kasejovicích držíme při 
sobě – a když se něco děje, tak pořádně!

 Ještě jednou děkujeme a už teď se těšíme na další společné 
akce!

                                                           Vaši hasiči z Kasejovic

Velikonoční pásmo v DPS a na MÚ

A je to tady… Rok utekl jako voda a opět jsou tu Velikonoce. 
Naše tradice praví: „Navštívit seniory v DPS a zaměstnance 
MÚ a popřát jim zdraví.“

Ve středu 16. dubna se několik žáků z druhého oddělení 
školní družiny vydalo nejprve do DPS ukázat, co se naučili – 
zazpívali Masožravá kytka a cvrček, Nepořádný krtek 
a recitovali básničky různého žánru – velikonoční i legrační, 
např. od Jiřího Žáčka. Za velkou snahu byli odměněni vřelým 
úsměvem, velkým potleskem a sladkostmi. Poté děti předaly 
seniorům i pečovatelkám velikonoční přání – dárek v podobě 
beránka, který leží v trávě. Pak jsme se rozloučili a vyrazili na 
radnici, kde na nás už čekali všichni zaměstnanci městského 
úřadu. 

I zde děti předvedly velikonoční pásmo na výbornou a pro 
radost všem rozdaly opět beránky. Za své vystoupení se děti 
dočkaly velké pochvaly od všech přítomných. Ti obdivovali 
úžasný výběr básniček a kvalitní recitaci. Skvělou odměnou pro 
všechny bylo sladké pohoštění – krabičky s pitím, perníčky 
a chutné sušenky, které děti jedly s velkým apetitem. Po 
občerstvení a čase stráveném hezkým povídáním si s panem 

starostou a paní místostarostkou nám nezbývalo nic jiného než 
se rozloučit, poděkovat a vrátit se zpět do školy. Na cestu jsme 
ještě dostali tašku plnou dobrot pro ostatní děti, které jsou ve 
školní družině (1., 2. a 3. oddělení). 
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 v Kulturně společenském centru Kasejovice
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Otvírání studánek

Otvírání studánek je dávný lidový 
zvyk. A již po třetí jsme mohli odemknout 
také studánku sv. Jakuba. Tak jak nám 
v loňském roce při otvírání svatý Petr moc 
nepřál, letos nám to vrchovatě vynahradil. 
Sluníčko svítilo a hřálo tak akorát, aby nám 
nebylo horko při pochodu ke studánce a ani 
c h l a d n o  p ř i  n á s l e d n é m  p o s e z e n í 
u studánky.

Z náměstí jsme vyrazili lehce po půl 
druhé a čekala na nás příjemná procházka 

s výhledy do kraje. U studánky nás již netrpělivě očekávali pánové „Studánkáři“ a ti, 
co se ke studánce popovezli různými dopravními prostředky. Na pěší účastníky čekal 
pamětní list a pro všechny bylo připraveno malé občerstvení a možnost opéct si 
donesené buřty. 

Vrcholem akce bylo samotné odemknutí studánky. Tento akt zahájil p. Vráťa 
Jadrný slavnostním proslovem. Pak se klíčů chopil nejmladší účastník pochodu Vašík 
a oba prameny slavnostně a zodpovědně odemkl. Poseděli jsme, popovídali a poté se 
každý vydal zpět ke svému domovu. 

Děkujeme pánům „Studánkářům“, kteří se o studánky starají a podíleli se na 
přípravě celé akce, p. Petru Pohankovi za přípravu posezení a ohniště a vám všem, 
kteří jste přišli.

                                                                                                                                   

                                                                                                                 -rkn-

 

Na náměstí vyrostla 

velikonoční bříza

Týden před Velikonocemi, v pondělí 
14. dubna, vyrostla na kasejovickém 
náměstí velikonoční bříza. Samozřejmě 
nevyrostla sama od sebe, ale vztyčili ji 
pracovníci Města. Předtím ji však 
ozdobily dět i  z  místní  mateřské 
a základní školy. Barevná vajíčka, 
kuřátka, kytičky, zvonečky a další 
ozdoby s jarními motivy rozzářily 
náměstí a připomněli, že je tu jaro. I letos 
se pod břízou usadili zajíci. Někteří z nich 
jsou také dílem dětí z druhého stupně 
základní školy.     

Děkujeme všem, kdo se podíleli na 
zdobení a přípravě velikonoční břízy. Je 
hezké, že vzniká nová tradice, která udělá 
radost všem obyvatelům i těm, co jenom 
projíždějí.                                                                                                                                                

                                                -rkn-  

Co jsme v roce 2024 udělali pro životní prostředí?

D í k y 
obyvatelům se 
n a š e  M ě s t o 
K a s e j o v i c e 
m ů ž e  z a  r o k 
2024 pochlubit 
výsledky sběru 
v y s l o u ž i l é h o 
elektrozařízení 
předaného ke 
z p ě t n é m u 
o d b ě r u 
s p o l e č n o s t i 
E l e k t r o w i n 
o  c e l k o v é 
hmotnosti 7,66 t. 
Každý obyvatel 
t a k  o d e v z d a l 
průměrně 5,58 
kg spotřebičů. 
Ušetřili jsme tak 
s p o t ř e b u 
e l e k t ř i n y 
a  s n í ž i l i 

produkci skleníkových plynů. Nespotřebovali jsme ropu, 
železnou rudu, měď a hliník, které jsou potřebné pro 
průmyslovou výrobu. Nahradili jsme je právě recyklací 
odevzdaných spotřebičů. 

Konkrétní přínos obyvatel vyčísluje Osvědčení o podílu na 
zlepšení životního prostředí, které na základě dosažených 

výsledků vystavil kolektivní systém pro sběr a recyklaci 
vysloužilých spotřebičů Elektrowin.

Vyplývá z něj, že díky našim odpovědným obyvatelům 
došlo za rok 2024 k úspoře produkce CO o 78,91 tun. Tipnete si, 2 

kolik smrků pohltí stejné množství CO ? 31 ks! Také nebylo 2

nutné vytěžit a spotřebovat 4 490,79 litrů ropy. Představte si, že 
z tohoto množství se pokryje spotřeba pohonných hmot auta 
např. na cestu z Prahy do Brna po dálnici D1 a to 168 krát. Došlo 
také k úspoře 46 229,14 kWh energie. Asi stejné množství, jako 
kdybychom spustili cyklus myčky nádobí 46230 krát. 
Z odevzdaného množství spotřebičů se podařilo vrátit do 
výroby 4 419,63 kg železa. Takové množství recyklovaného 
železa je možné použít pro výrobu 182 ks nových praček, aniž 
by bylo nutné těžit železnou rudu. Recyklací vysbíraných 
spotřebičů se také podařilo získat 154,17 kg mědi, což stačí pro 
ražbu 27408 1€ mincí, nebo 187,66 kg hliníku, který by stačil na 
výrobu 12511 plechovek o objemu 0,33 l. 

Pamatujte! Elektrozařízení obsahuje nejen dále využitelné 
materiály, ale také škodlivé látky. Odhozením do popelnice se 
elektrozařízení nedostanou k recyklaci, ale skončí nevyužité na 
skládce. Odevzdávejte spotřebiče na sběrný dvůr, nebo 
poslednímu prodejci při zakoupení nového!

Data v tomto článku byla vygenerována z informačního                        
systému RECOS pro Město Kasejovice

Provádíme stavební a zednické práce:

- Demolice, sanace, opravy  
- Stavby plotů, opěrných zdí, příček, 
  základových desek
- Pokládku obrubníků, zámkové dlažby
  z kamene, obklady teras, chodníků apod. 
- Pokládku drenáží, žlabů, přípojky vody, 
  usazení šachet, vpustí, jímek
- Zateplování domů, lepidlo, štuk, fasádní 
  omítka
- Práce se dřevem a jiné práce
- Bagr + auto s kontejnerem k dispozici
- Zajišťujeme odvoz a dovoz  materiálu     
   

 Více info: tel: 725 882 700 nebo 
 e-mail: mjelen10@gmail.com

6.	června	2023	navždy	odešla	naše	
milovaná	babička

	paní

	Anna	Bečvářová.	

S	láskou	a	úctou	vzpomínají	Karolina	
																														a	Zdeněk	a	pravnoučátka	Vivi	a	Ríša.	

Velikonoce s Pšeničkami

V letošním roce lidový soubor Pšeničky zazněl poprvé 5. dubna ve Spáleném 
Poříčí na jarních trzích. Byl vybrán repertoár s písničkami a říkadly s jarní 
a velikonoční tematikou. Nechyběly ani velikonoční tradice, například řehtání nebo 
šupání. Dále Pšeničky předvedly celý velikonoční program 12. dubna v Neurazech 
v kostele sv. Martina.

Na neděli 13. dubna byly Pšeničky pozvány jako host programu XXVIII. Setkání 
dětských lidových muzik do Měšťanské besedy v Plzni. Zde se Pšeničky setkaly 
s dalšími soubory z Plzně a blízkého okolí.

20. dubna Pšeničky hrály opět v Plzni, a to v Borském parku. Akci pořádalo 
Sdružení IRIS, panovala zde dobrá nálada a příjemná atmosféra. I tady zazněl 
velikonoční repertoár se všemi velikonočními říkadly a tradicemi.

Pšeničky opět potvrdily, že lidové tradice a český folklor mají v dnešní uspěchané 
době své místo.

Děkujeme všem našim příznivcům a těšíme se na další milá setkání!

                                                  Eliška Kotěšovcová, Lidový soubor PŠENIČKY

Odešel si nám 
všem, 

co tě tak rádi měli, 
aniž by tvoje rty 

sbohem zašeptaly.

16. května 2025 
si vzpomeneme, 

že nás navždy   
                                         opustil 

pan 

Květoslav Weiss

I po tak dlouhé době vzpomíná 
manželka Marie, 

syn Martin a syn Ondřej s Luckou 
a vnučky Stellinka a Anetka 

Otevírací doba ve špýcharu a vodárně:

květen, červen - sobota 14 -18 hod.

Mimo otevírací dobu je možná domluva v pracovní 
dny na tel: 734 577 841

Vstupné: dospělí 40 Kč, děti 10 Kč
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Inzerce
Výpůjční doba: Po 8-13 hod, Út 12-17 hod.

Tel. 602 429 346, email: knihovna@kasejovice.cz

Informace z kasejovické knihovny
— Prodám palivo - štípané dříví délky 25, 33, 40-50 cm, 

cena od 800 Kč/prms, odřezky z pily, cena 278 Kč/prm,-
piliny, stavební řezivo. Tel: 607 816 548

— Prodám dětskou postel Ikea, délka 170 cm, bílá, 
smontovaná, vyndavací rošt. Velice zachovalá. Cena 500 
Kč, sleva možná. Tel: 603 701 357. Kasejovice

— Prodám pracovní kalhoty a bundu od firmy. Brudra. 
Nové, na postavu cca 180 cm. Cena 200 Kč za komplet. 
Tel: 603 701 357. Kasejovice

— Koupím sekačku lištovou Mf70, mulčovač, bubnovku, 
hoblovku s protahem, hoblík na 380 V, srovnávačku do 
ruky, dlabačku řetězovou. Tel: 603 860 333.

— Kdo daruje cibuloviny - narcis, lilie, hyacinty, krokusy, 
bledule, medvědí česnek. Moc děkuji. Chci udělat ženě 
radost. Tel. 603 860 333.

— Pizzerie U Pejska a Kočičky nabízí brigádu vhodnému 
zájemci o práci v restauraci. Úsměv a spolehlivost.

      Tel: 777 031 323 (nikoli SMS) či osobně. 
— Lednici za odvoz, výška 180 cm, cca 20 let nezapojená, 

funkčnost neznám. Nutno snést z 1. patra. 
      Tel: 603 701 357. Kasejovice

Nové knihy:
&  Jiří Březina: Labuť a lovec
&  Jillian Cantorová: V jiné době
&  Jaroslava Černá: Vražedná krása
&  Veronika Černucká: Večírek s hořkým koncem
&  Alena Jakoubková: Po bitvě je každý manžel generál
&  Karin Krajčo Babinská: Čarodějky
&  Laura Madeleine: Ozvěna skandálu
&  Beate Maxian: Vražda v Schönbrunnu
&  Ruth Laingová: Čarování s jehlou

SVOZ PLASTŮ
proběhne v pondělí 26. května 2025

Plastový odpad v zavázaných pytlích uložte den 
předem na tradičních sběrných místech 

v Kasejovicích.
Na vesnicích odpad uložte na náves 

ke kontejneru na sklo. 

Pytle neukládejte mimo určená místa. 

Václav Šimůnek

OPRAVY OBUVI

  Kasejovice 295
Tel. 723 010 238


